
گروه اقتصادی شهروند| دولت یازدهم که پیش از 
این اعلام کرده بود پرونده مسکن مهر را تا پایان  سال 93 
می بندد، حالا با مشکلات جدی تری برای اتمام این پروژه 
مواجه است. به گفته عباس آخوندی وزیر مسکن دولت 
یازدهم، وعده های نابخردانه احمدی نژاد مبنی بر تأمین 
زمین رایگان برای بیشتر از 4 میلیون خانوار ایرانی، باعث 
شد مسکن مهر علاوه بر بلعیدن حجم بالایی از اعتبارات 
بانک مرکزی و رش��د بی س��ابقه نرخ تورم در کش��ور، 
کل بودجه این وزارتخانه را تا 4 س��ال آینده برای تأمین 
خدمات روبنایی س��ایت های مس��کن مهر جذب کند. 
احمد اصغری مهرآبادی مجری ویژه طرح مس��کن مهر 
و تنها مقام ابقاشده این پروژه در دولت یازدهم می گوید 
دولت تاکنون چیزی حدود 15 هزار  میلیارد تومان زمین 
رایگان به مسکن مهر اختصاص داده و 41 هزار  میلیارد 
تومان از خط اعتبارات بانک مرکزی به این پروژه تزریق 
شده اس��ت. با این حال تا زمستان  س��ال گذشته تنها 
46درصد کل مسکن مهر تحویل داده ش��ده است و از 
54 درصد باقیمانده 27درصد پروژه ها رو به اتمام است 
و 27 درصد باقیمانده با چالش های عمیق مواجه ش��ده 
است. این در ش��رایطی اس��ت که وزارت مسکن دولت 
یازدهم در یک برهه زمانی با قطع اعتب��ارات این پروژه 
مواجه شد و حالا با ش��انه خالی کردن وزارت نیرو برای 
تأمین خدمات زیربنایی این واحدها مواجه شده است و 
واحدها را بدون آب و برق و فاضلاب به متقاضیان واگذار 
می کند؛ هرچند که مسئولان این حوزه اعتقاد دارند هیچ 

واحدی بدون آب و برق نمی ماند. 
شهرهای خالی از سکنه 

براس��اس اع��لام محمد پژم��ان مع��اون وزی��ر راه و 
شهرس��ازی، بخش زیادی از واحدهای مس��کونی مهر 
در ش��هرهای با جمعیت زیر 25 هزار نفر خالی از سکنه 
مانده اند. زی��را نبود امکان��ات ش��هری و حمل ونقل در 
س��ایت های ویژه کلانش��هرها متقاضیان را در تکمیل 
آورده های خود مردد کرده اس��ت. این شهرهای خالی از 
سکنه که پتانسیل تبدیل شدن به شهر ارواح را هم دارد 
به گفته برخی ناظران بلای جان مردم اس��ت و می تواند 
در آینده وضع را بدتر کند.  ش��فاف نبودن قوانین خرید 
و فروش این واحدها دردس��رهای عظی��م دیگری برای 
مس��کن مهر ایج��اد ک��رده اس��ت و کلاهبرداری های 
صورت گرفته در این مورد باعث شده است بخش دیگری 
از خانواده های کم بضاعت مالک ای��ن خانه ها در فروش 
واحدهای مس��کونی خود و تأمین دوب��اره مبلغ رهن و 

اجاره نشینی در مناطق شهری دچار مشکل شوند. 
طرح مسکن دولت سابق بلای جان مردم 

عبدالرضا عزیزی رئیس کمیسیون اجتماعی مجلس 

شورای اسلامی در این رابطه می گوید که اقدامات دولت 
نهم و دهم در بخش مسکن مهر، بلای جان مردم شده و 
نارضایتی آنان را در پی داشته است. او درجمع خبرنگاران 
ادامه داده اس��ت: به رغم هزینه های بالای مس��کن مهر، 
راندمان آن بس��یار پایین اس��ت و طرحی که دولت در 
ابتدا وعده 60 میلیون ریالی به م��ردم داده بود به تدریج 
این رقم به 230 میلیون ریال افزایش یافت.  وی با اشاره 
به مشکل مسکن جوانان گفت: مسکن مهر ساخته شده 

عمدتا از امکانات زیرساختی لازم ازجمله مدرسه، مسجد، 
راه، درمانگاه و... بی بهره اس��ت.  او با اشاره به اجاره بالای 
مس��کن، اعطای ودیعه مس��کن به جوان��ان را ضروری 
خواند و گفت: اخیرا 500 میلیون دلار از صندوق توسعه 
ملی برداشت شد که 252 نماینده مجلس با هزینه کرد 
آن ب��رای ازدواج جوانان موافقت کردند.  بررس��ی وقایع 
مسکن مهر نشان می دهد که ساخت مسکن مهر برای 
اولین بار و به طور رس��می از قانون بودجه  سال 86 کلید 

خورد. دولت احمدی نژاد با توس��ل به قانون ساماندهی 
مس��کن افراد کم بضاعت را با چند گزینه در دستورکار 
قرار داد. مس��کن اس��تیجاری، اجاره به شرط تملیک، 
مس��کن اجتماعی با اجاره های 10 تا 15ساله و واگذاری 
زمین رایگان دولتی برای ساخت، گزینه های مطرح شده 
در کابینه احمدی نژاد برای س��اماندهی به بازار مسکن 
بود. از می��ان این ایده ه��ا واگذاری زمین ه��ای رایگان 
دولتی مورد پسند واقع ش��د و این پایه برنامه ریزی برای 
یکی از بزرگتری��ن پروژه های دولتی در حوزه مس��کن 
شد. در همان  سال ساخت مسکن مهر با حجم وسیعی 
از تبلیغات دولتی آغاز شد و رئیس جمهوری وقت هربار 
با اظهارات غیرکارشناس��ی رقمی برای تعداد واحدهای 
در نظر گرفته ش��ده برای این طرح اعلام می کرد. عددی 
که احمدی نژاد در ابتدای ش��روع پروژه عنوان کرد تنها 
20 هزار واحد بود این درحالی ب��ود که مطالعات آماری 
در  س��ال 85 نش��ان می داد که از ح��دود 17 میلیون و 
350 هزار خانوار کشور چیزی حدود 1/5 میلیون خانوار 
بدون مسکن به سر می برند. ثبت سالانه 900 هزار ازدواج 
جدید در کشور به تنهایی قادربود آمار تقاضای مسکن را 
به سرعت بالا ببرد و با افزایش شمار تقاضا، میزان تورم در 
این بازار را بیش از پیش افزایش دهد. حساب و کتاب های 
بعدی در وزارت مسکن دولت نهم با اعلام عدد 4 میلیون و 
400 هزار واحد برای ساخت مسکن مهر به پایان رسید و 
حالا دولتی های وقت همه بر این عدد متمرکز شده بودند 
و بارها از آن به عنوان هدف نهایی پروژه مس��کن مهر یاد 

کردند. 
دردسر؛ ارثیه دولت قبل 

در شرایطی که احمدی نژاد در مصاحبه های رسانه ای 
خود وع��ده داده بود برای بیش��تر از 4 میلی��ون خانوار 
زمین رایگان دولتی تأمین کن��د اقدامات بعدی، دولت 
را متوجه غیرممکن بودن این وع��ده کرد. این موضوع 
باعث ش��د مکان یابی پروژه به خارج از محدوده شهری 
هدایت ش��ود. در عمل تعداد کل واحدهای مس��کونی 
هدف گذاری ش��ده در دولت احمدی نژاد یک میلیون و 
900 هزار واحد ریزش کرد که این تعداد به میزان نصف 
شعارهای تبلیغاتی دولت گذشته بود. )به گفته احمد 
اصغری مهرآبادی - مجری ویژه مسکن مهر و قائم مقام 
فعلی وزیر مسکن در پروژه مسکن مهر(. درنهایت هم 
احمدی نژاد مسکن مهر را با وضع نه چندان مطلوبی به 
دولت یازدهم واگ��ذار کرد و دولت یازدهم در همان بدو 
ورود اعلام کرد که مخالف جدی ادامه طرح مسکن مهر 
است. زیرا مسکن مهر با جذب بخش عظیمی از اعتبارات 
بانک مرکزی باعث رش��د پایه پولی کشور و ایجاد تورم 

40 درصدی شد.
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گروه اقتص�ادی ش�هروند| محمدباقر نوبخت، معاون نظارت و 
برنامه ریزی رئیس جمهوری در آخری��ن اظهارنظر خود درخصوص 
ویرایش اطلاعات یارانه بگیران به موضوع متولدان جدید اظهارنظری 
داشته و گفته است: آنچه که اتفاق افتاده این است که ما در اردیبهشت  
اطلاعات خانواره��ا را جمع آوری کردی��م تا به آنها یاران��ه بپردازیم 
اما بعد از آن تاریخ عده ای متولد ش��ده و عده ای ف��وت کرده اند که به 
دلیل درج نشدن اطلاعات آنها در پایگاه فعلا یارانه به متولدان جدید 
تعلق نگرفته است. وی در تشریح علت تعلق نگرفتن یارانه به متولدان 
جدید و پس انداز یارانه آنها در حساب دولت گفت: تا زمانی که اطلاعات 
خانوارها در سازمان هدفمندی به روز نشود، متولدان جدید از دریافت 
یارانه محروم هستند. البته او در ادامه صحبت هایش تأکید کرده است 
که حقی از کسی ضایع نخواهد شد و افزوده است: قطعا برای پرداخت 
همه مطالب��ات آنها اقدام خواهیم ک��رد. همه مواردی ک��ه در قانون 
پیش بینی ش��ده و حقی برای خانواده ها است، پرداخت خواهد شد و 

هیچ حقی را ضایع نخواهیم کرد. 
5 هزار و 400 میلیارد تومان برای تولید

س��خنگوی دولت با بیان این که بیش از 2660 میلیارد تومان تاکنون 
برای طرح تحول نظام سلامت پرداخت ش��ده است، گفت: برای بخش 
تولید نیز یارانه ای در نظر گرفته ایم که به صورت تسهیلات است، اما این 
یارانه در موقع بازپرداخت، پرداخت می شود. وی مبلغ یارانه بخش تولید را 
5400 میلیارد تومان عنوان کرد. نوبخت با تأکید بر این نکته که در فرصت 
معین باید اطلاعات سازمان هدفمندی یارانه ها در مورد خانوارها به روز 
شود، گفت: در تاریخ بیست و دوم هر ماه یارانه ها بدون تأخیر به حساب 

مردم واریز شده و این کار ادامه خواهد یافت. او بار دیگر تأکید کرد: علاوه 
بر یارانه نقدی برای مردم بسته های حمایتی ویژه در نظر گرفته شده 
و مردم می توانند از این بسته ها استفاده کنند.  گفتنی است زمان بر 
شدن اعطای یارانه به تازه متولدشدگان از دو منظر مورد بحث است که 

در وهله اول، موضوع توجه دولت به امر زاد و ولد و همچنین 
کمک رسانی به خانوارهایی است که در راستای بچه دار شدن 
متحمل هزینه های بسیاری شده اند. درثانی باید گفت که 
با تولد روزانه 4 ه��زار کودک در روز )به اس��تناد آمارهای 
ثبت احوال کشور(، در  سال 92 در مجموع یک میلیون 
و 471 ه��زار و 834 واقعه ولادت به ثبت رس��یده که 

نه تنها جا ماندن روند ثب��ت اطلاعات مربوط به 
یارانه چندان معقول به نظر نمی رس��د، بلکه در 

چند ماه اخیر تعویق ای��ن پرداخت ذهنیت بدی را 
از  سال اول فعالیت آن بر افکار عمومی به ثبت خواهد رساند. 

نوبخت:  فعلا ثبت نام نداریم

پس انداز یارانه  متولدان جدید 
در حساب دولت      فروش اوراق صندوق زمین از شهریور

   اولتیماتوم به پالایشگاه ها؛ کیفیت بنزین 
باید یورو 4 شود

    آغاز مذاکرات ایران با غول نفتی سوئیس

   رئیس سازمان بنادر: بنادر ایران تحریم 
نیستند

    توانیر: اوج مصرف تابستان را گذراندیم

    صندوق توسعه ملی: پرداخت ۲۲ میلیارد 
دلار تسهیلات تا پایان سال 

    تجهیز همه گمرکات به سامانه اظهار از 
دور تا شهریور

    معاون وزیر راه: مشکل واردات کامیون   با 
عمر 3 سال رفع شد

    آبفای تهران: هیچ مسکن مهری مشکل 
آب و فاضلاب ندارد

    رئیس سازمان مالیاتی: صوتی و تصویری ها 
بیشتر  سود کردند، کمتر مالیات دادند

    معاون وزیر کشاورزی: واردات میوه فصل 
ممنوع است

    10 معافیت برای کالاهای وارداتی که با 
راه آهن می آیند 

    قائم مقام وزیر جهاد کشاورزی: همه 
مطالبات چایکاران پرداخت شد

    رئیس اتحادیه نان سنگک تهران: افزایش 
قیمت نان در راه است

    ساخت دو سد با هدف جذب گردشگر

   عضو کمیسیون عمران: قصور سازمان 
هواپیمایی در سقوط آنتونوف محرز است.

LPG از      تقاضای چین برای خرید گاز  َ
ایران

    تولیدکنندگان لوازم خانگی بی کیفیت از 
دور خارج می شوند

بدون شرح

 واردات 10 تنی طلا در  سال 89
   ۲6 م�رداد 1386 | آغاز واگ��ذاري و پرداخت 

تسهیلات 14 میلیوني ساخت زمین 99ساله
  ۲6 م�رداد 1387 | تلاش ک��ره جنوبي براي 
 افزایش تولید انرژي هس��ته اي و کاهش وابستگي

 به نفت
  ۲6 مرداد 1388 | قیمت س��بد نفت اوپک به 

بالاي 71 دلار رسید
  ۲6 مرداد 1389 | ورود 10 تن طلا به کش��ور 

در ماه گذشته
  ۲6 مرداد 1390 | افزایش ماهانه 1/5 درصدی 

نرخ تورم بدون ارایه آمار تورم هدفمندی یارانه ها
  ۲6 مرداد 1391 | رش��د اقتص��ادی آمریکا به 

ضعیف ترین حد پس از جنگ جهانی دوم رسید
  ۲6 مرداد 139۲ | نیسان تیانا در کیفیت اول و 

سایپا 131 آخر شد

اقتصاد در چنین روزی

گزیده خوانی

   بلیت قطار تابستان گران نمی شود| محسن 
پورسیدآقایی مدیرعامل شرکت راه آهن اعلام کرد: 
نرخ بلیت قطارهای مس��افرتی در ش��هریور تغییر 
نخواهد کرد و قیمت های جدید در تابستان اعمال 
نمی ش��ود. وی گفت : راه آهن هنوز درحال بررسی 
درخواس��ت ش��رکت های حمل ونقل ریل��ی برای 

افزایش نرخ بلیت قطار است. 
   ظرف سه  سال از قطر جلو می زنیم| پایگاه 
خبری بلومبرگ ب��ه نق��ل از عل��ی کاردر، معاون 
مدیرعامل ش��رکت ملی نفت گزارش داد که ایران 
توس��عه میدان گازی عظیم پارس جنوبی را ظرف 
سه سال تکمیل می کند. او افزود: ما به تکنولوژی و 
سرمایه گذاری خارجی دسترسی پیدا خواهیم کرد.  
   مطالب�ات بانک ها افزایش یاف�ت اما پول 
جدی�دی نداده ایم| حمید تهرانف��ر معاون بانک 
مرکزی با اعلام افزایش معوق��ات بانکی به 87 هزار  
میلیارد تومان تأکید کرد: رقم اضافه ش��ده از محل 
پرداخت پول جدید نیست. او افزود: با وجود افزایش 
مطالبات معوق، در بس��یاری م��وارد پول جدیدی 

پرداخت نشده است. 
   بابک زنجان�ی از همه بی خیال تر اس�ت| 
امیرعباس سلطانی عضو کمیسیون انرژی مجلس با 
بیان این که پرونده بابک زنجانی متهمانی در ایران 
و ترکیه دارد، گفت: زنجان��ی درحال حاضر از همه 
بی خیال تر است. او با اش��اره به بدهی بابک زنجانی 
افزود: پول های بیت المال دست بابک زنجانی بوده 

که امروز برخی شرکت ها با آن کار می کنند.

اتفاق روز

آبفا به دنبال مجوز برای جریمه بیشتر

آب پرمصرف ها فقط یک روز قطع شد
محمد پرورش مدیرعامل شرکت آبفای تهران با 
بیان این که قطع آب مشترکان پرمصرف فقط به 
مدت 7 ساعت و تنها در یک روز اجرایی شد، گفت: 
به دنبال مج��وز ادامه طرح برخورد با مش��ترکان 
پرمصرف آب هستیم چون مطمئنا قطع 7 ساعته 
آب نمی تواند عامل بازدارنده ای باش��د. او افزود: در 
پی درخواست های مردمی، به مشترکانی که بین 
50 تا 200 مترمکعب در ماه آب مصرف می کنند، 
یک ماه زمان داده شد تا مصرف خود را اصلاح کنند 
و برنامه قطع آب مشترکان پرمصرف، شنبه هفته 
گذش��ته )18 مرداد( برای مشترکانی اجرایی شد 
که بیش از 200 مترمکعب در ماه یعنی بیش از 10 
برابر حد معمول آب مصرف دارند. او به فارس گفت: 
هنوز مجوزی برای اخذ جریمه مالی نداریم اما به 

دنبال گرفتن این مجوز هستیم. 

هشدار 

انتقاد از سیاست ضد تولیدی دولت: 

 کاهش تعرفه واردات متوقف شود
ش�هروند| نایب رئیس انجم��ن تولیدکنندگان 
پروفی��ل یوپی وی س��ی، ب��ا انتقاد از سیاس��ت های 
ضدتولی��دی، خبرداد: پ��س از یک هفت��ه از فروش 
مواداولیه پتروشیمی به نرخ ارز آزاد در بورس، تعرفه 
واردات پروفیل یوپی وی س��ی نیز به یک دوم کاهش 
یافت که این اقدام ضد تولیدی است. محمود صداقت 
گفت: دولت نه تنها در اتخ��اذ این تصمیم هیچ گونه 
مشورت استعلامی از این تشکل به عمل نیاورده، بلکه 
با کاهش یکباره تعرفه نوعی بلاتکلیفی و سردرگمی را 
در بین تولیدکنندگان داخلی این محصول به وجود 
آورده اس��ت. و با تأکید بر این که وزیر صنعت، معدن 
و تجارت سیاس��ت یک بام و دو ه��وا را در برخورد با 
تولیدکنندگان پروفیل یو.پی.وی.سی در پیش گرفته 
است، افزود: در جدول تعرفه های واردات علت کاهش 
یا افزایش تعرفه واردات اعلام می ش��ود و جالب است 
بدانید علت کاهش 15 درصدی تعرفه واردات پروفیل 
یو.پی.وی.سی - تأمین نیاز داخلی- نوشته شده است. 
وی با طرح این سوال که آیا نزول حرام است یا جایز؟ 
تأکید کرد: اگر حرام اس��ت چرا باید تولیدکنندگان 
آن را پرداخت کنند و چنانچه نزول جایز اس��ت باید 
اعلام ش��ود. چرا که ش��اید برخی در بازار به نرخ های 
پایین تر از بانک ها نزول می دهند و تولیدکنندگان در 

این شرایط بهتر است از آنها تهیه کنند. 

مدیرکل فناوری اطلاعات بانک مرکزی:   

افزایش سقف برداشت روزانه از عابر 
بانک ها منتفی شد

شهروند|  مدیرکل فناوری اطلاعات بانک مرکزی 
اعلام کردکه سقف پرداخت پول نقد در عابر بانک ها از 

2 میلیون ریال فعلی بیشتر نمی شود.  
ناص��ر حکیم��ی، در گفت وگو با تس��نیم،  اظهار 
داشت:   بررس��ی هایی که در اداره نظام های پرداخت 
بانک مرکزی انجام گرفت ما را به  این نتیجه رس��اند 
که درحال حاضر افزایش سقف پرداخت پول نقد در 

دستگاه های عابر بانک نه صلاح است و نه ممکن.  
وی افزود: رویکرد کلی بانک مرکزی تشویق مردم 
به استفاده کمتر از پول نقد در تبادلات جاری است. در 
همین راستا نیز سرمایه گذاری های فراوانی در راستای 
ایجاد بس��ترهای لازم برای تبادلات الکترونیکی در 
درگاه های مختلف تلفن همراه، اینترنت و پوز انجام 
گرفته اس��ت.  حکیمی ادامه داد: در چنین شرایطی 
فرض بانک مرکزی این اس��ت ک��ه دریافت پول نقد 
از عابر بانک ها باید در مواردی انجام ش��ود که امکان 
پرداخت و تبادل پول به ص��ورت الکترونیکی وجود 
ن��دارد.   مدیرکل فن��اوری اطلاع��ات بانک مرکزی 
افزود: تأمین اس��کناس قابل اس��تفاده و متناسب با 
دستگاه های عابربانک نیز از دیگر دغدغه هایی بود که 
در جریان بررسی افزایش سقف برداشت روزانه مورد 
توجه قرار گرفت. وی تأکید کرد: تمامی بانک ها باید 
این س��قف را رعایت کنند و در صورت تخلف با آنها 
برخورد می شود حتی اگر برای دارندگان کارت های 
خود این امکان را فراهم آورده باشند.  گفتنی است در 
چند ماه اخیر برخی از بانک ها نظیر ملی، سینا، توسعه 
صادرات و... سقف برداشت از خودپردازهای خود را تا 

500 هزار تومان افزایش دادند. 

گزارش 2

گروه اقتصادی ش�هروند| هنوز بانک های کشور 
نتوانس��ته اند خود را با نرخ های جدید سود بانکی وفق 
دهند که روزگذشته وزیر امور اقتصادی و دارایی از تغییر 
و کاهش دوباره نرخ ها در ش��بکه بانکی کشور خبر داد. 
مسئولان دولتی با این توجیه که در ماه های اخیر نرخ 
تورم به میزان قابل توجهی کاهش یافته اس��ت، اعتقاد 
دارند که به منظور هماهنگی نرخ های سود بانکی و نرخ 
تورم یک بار دیگر باید در نرخ های سودی که چند هفته 
پیش از سوی بانک مرکزی و شورای پول و اعتبار ابلاغ 
شده بود، تجدیدنظر شود.  طی سال های اخیر همواره 
میان نرخ های س��ود بانکی و تورم یک شکاف معنادار 
وجود داشته اس��ت به این معنا که نرخ تورم چند پله از 
سودی که بانک ها به سپرده گذاران خود می پرداختند 
بالاتر بود و به همین دلیل مش��تریان بانک ها از همان 
ابتدای س��پرده گذاری حداقل با 10 درصد زیان مواجه 
بودند.  بر همین اساس دولت یازدهم از ابتدای فعالیت 
خود منطقی کردن نرخ های س��ود بانکی را در دستور 
کار خود قرارداد. بر همین اساس بانک ها از انتهای سال 
گذش��ته اقدام به افزایش نرخ های س��ود سپرده خود 

کردند و در مدت کوتاهی تبدیل به یک رقابت نفسگیر 
شد.  به طوری که برخی از بانک ها سود 28 درصدی به 
س��پرده های کوتاه مدت می پرداختند. اما این شرایط 
دیری نپایید و با ورود دولت، بانک ها به توافق رس��یدند 
که نرخ های س��ود را کاهش دهند که این توافق پس از 
چند روز در قالب مصوبه شورای پول و اعتبار به بانک ها 
ابلاغ شد و نرخ های سود س��پرده بین 10 تا 22 درصد 
تثبیت ش��د. البته در ای��ن میان همچن��ان خبرهای 
بس��یاری درخصوص رعایت نکردن این نرخ ها توسط 
برخی از بانک ها به گوش می رس��د و براساس اظهارات 
وزیر اقتصاد که البته از سوی رئیس کل بانک مرکزی نیز 
مورد تأکید قرار گرفته اس��ت، یک بار دیگر باید میزان 
س��ودی که به مش��تریان خود می پردازن��د را کاهش 
دهند. در این زمینه برخ��ی مدیران بانکی اعتقاد دارند 
نرخ های سود پایین برای سپرده گذاران جذابیت ندارد 

و این موضوع باعث می شود تا بانک ها با کمبود نقدینگی 
مواجه ش��وند.  تع��دادی از کارشناس��ان اقتصادی نیز 
یکی از دلایل تلاطمات و نوس��انات بازار ارز و طلا طی 
س��ال های اخیر را ناتوانی بانک ها در جذب سپرده های 
مردم می دانند که به دلیل پایین بودن نرخ س��ود اتفاق 
افتاده است. بدین ترتیب هر چند دولت یازدهم براساس 
اصول اقتصادی اقدام به کاهش نرخ های س��ود بانکی 
می کند، ولی به طور قطع جذب س��پرده ها و نقدینگی 
در دست مردم مشکلی است که باید توسط دولت حل 
ش��ود.  با این حال وزیر امور اقتص��ادی و دارایی از طرح 
مجدد موضوع کاهش نرخ س��ود و تسهیلات بانکی در 
ش��ورای پول و اعتبار در آینده نزدیک خبر می دهد. به 
گفته علی طیب نیا براساس هدف گیری دولت که کاملا 
نیز مقید به آن است قصد دارد به هر شکل ممکن جلوی 
افزایش پای��ه پولی را بگیرد.وی با اش��اره به تلاش های 

صورت گرفته از س��وی دولت برای کاهش تورم به زیر 
15 درصد فعلی، اظهار داشت: دولت مصمم به حفظ این 
دستآورد و یک رقمی کردن تورم است، چرا که می داند 
در صورت مهار تورم، در برخی متغیرهای اسمی، زمینه 
کاهش وجود دارد ازجمله س��ود بانکی ک��ه با تکیه بر 
کاهش نرخ تورم تا مرز 22 درصد کاهش یافت و کاهش 
مجدد آن نیز به زودی برای بررسی در دستور کار شورای 

پول و اعتبار قرار می گیرد.  
 ملاک تعیین نرخ سود بانکی
 تورم 1۲ماهه است نه نقطه ای

در همین ارتباط مع��اون اقتصادی بانک مرکزی نیز 
با تأکید بر این که نمی توان تنه��ا تورم نقطه به نقطه را 
مبنای تعیین نرخ سود قرار داد، گفت: بانک مرکزی برای 
تعیین نرخ سود، تورم میانگین، نقطه به نقطه و ماهانه را 
مبنا قرار می دهد. پیمان قربانی گفت: کارشناسان بخش 
اقتصادی بان��ک مرکزی مرتب روند متغیره��ا را مورد 
پایش قرار داده  و در موقعیت مناسب پیشنهادات خود 
را جهت تغییر پارامتر های سیاستی از جمله نرخ سود 

بانکی به رئیس کل بانک مرکزی ارایه می دهند. 

شـــهـرداري هشتـــگرد در نظر دارد به استـناد مجــوز شماره 16/1193/ش
مورخ 93/5/20 شوراي اسلامي شهرهشتگرد نسبت به برگزاري مناقصه عمومي برون سپاري حفظ 

و نگهداري فضاي سبز اقدام نمايد.
لذا متقاضيان يا شركت هاي واجد صلاحيت پيمانكار داراي رتبه از سازمان نظام مهندسي كشـاورزي 
يا سابقه كار مشابه يا گواهي احراز صلاحيت مي توانند جهت دريافت اسناد منـاقصه يك هـفته پـس 
از چاپ نوبت اول آگهي به واحد امور قراردادهاي شهرداري هشتگرد مراجعه و يا با شماره تلفن هاي 

4-44222022-026 تماس حاصل فرمايند.
ضمنا هزينه چاپ آگهي به عهده برنده مناقصه مي باشد.

)نوبت اول(آگهي مناقصه عمومي شهرداري هشتگرد 

 

داريوش يگانه شهردار هشتگرد

عدد خبر

جهانگیر عرب معاون وزیر جهاد کشاورزی از کاهش 30 درصدی عملکرد پسته 
در واحد سطح طی سال های گذشته خبر داد و گفت: درصدد هستیم با اعمال 
روش های مناسب ازجمله تأمین آب مورد نیاز باغات، بهبود مدیریت عرصه های 

تولید و اصلاح ارقام کشت شده به رتبه نخست تولید پسته در جهان بازگردیم. 

ناصر نبی پور رئیس هیأت مدیره اتحادیه مرغداران مرغ تخم گذار گفت: درحالی 
که نیاز کش��ور حدود 32 میلیون جوجه ریزی اس��ت برنامه دول��ت 40 میلیون تن 
جوجه ریزی اس��ت و برنامه ای برای مازاد تولید وجود ن��دارد. از 980 هزار تن تولید 
تخم مرغ در  س��ال بین 700 تا 800 هزار تن مصرف داخل و 50 ه��زار تن صادرات 

می شود و برای مابقی برنامه ای در دست نیست. 

30
درصد

۲00
 هزار تن

کاهش تولید پسته 

تولید مازاد تخم مرغ در  سال 

ارایه پیشنهاد تغییرنرخ های سود به شورای پول و اعتبار

باکاهشتورم،نرخسودبانکیدوبارهکممیشود

عبده تبریزی بااشاره به تمام ایرادات مسکن مهر در گفت وگو با »شهروند« اعلام کرد:   

دولت  به تعهدات خود عمل می کند
شهروند| مشاور وزیر راه و شهرسازی درخصوص مسکن مهر و ایرادات 
آن به »شهروند« گفت:  مسکن مهر به دلیل مشکلات فراوان طرحی نیست 
که بت��وان در مورد آن بحث کرد، این طرح با ای��رادات فراوانی همراه بود که 
مهم ترین آن دریافت پول پرقدرت از بانک مرکزی توسط دولت و تزریق آن 
به مس��کن مهر بود.  اگر این روش مضر نبود در تمام دنیا بانک های مرکزی 
پول چاپ می کرد و برای خرید کالا بی��ن مردم توزیع می کرد.  این درحالی اس��ت که این روش جز 
رش��د و افزایش تورم حاصلی در بر نداشته است.  حس��ین عبده تبریزی در  ادامه افزود:  البته باوجود 
تمام ایرادات موج��ود، دولت یازدهم به تمام تعهدات خود در زمینه مس��کن مهر عمل خواهد کرد. 
ولی در ادامه، طرح های دیگری مدنظر اس��ت تا هم مشکل مس��کن مردم به صورت واقعی حل شود 
و هم مش��کلات پیش آمده درخصوص مس��کن مهر تکرار نش��ود و ادامه پیدا نکند. وی یادآور شد:  
درحال حاضر سه نوع مس��کن وجود دارد که نوع اول همان مس��کن آزاد است که به صورت معمول 
بین مردم خرید و فروش می ش��ود و دولت دخالتی در آن ندارد.  نوع دیگر، مس��کن حمایتی اس��ت 
که دول��ت از طریق راه اندازی و فعال کردن صندوق های پس انداز مس��کن ب��ه افراد متقاضی کمک 
می کند تا از طریق اقس��اط بتوانند اقدام به خرید مسکن کنند و دیگری هم مسکن اجتماعی است 
که مختص دهک های کم درآمد است و دولت با همکاری شهرداری ها به افرادی که توان مالی ندارند 
و امکان پرداخت اقس��اط وام بانکی نیز برایشان فراهم نیس��ت کمک می کند تا صاحب خانه شوند.  

بررسی »شهروند« از بحران طرح مسکن دولت قبل در شهرهای خالی از سکنه

مسکن مهر، بلای تازه در جان مردم 
 رئیس کمیسیون اجتماعی مجلس: مردم از طرح مسکن مهر ناراضی اند


